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Protokół Nr 43 

Z XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka 

Z dnia 19 kwietnia 2021 r. 
 

Stan Rady - 14 radnych. 

Obecnych - 14 radnych (według listy obecności, załącznik nr 1 do protokołu). 

W zdalnych obradach uczestniczyli następujący radni: Kamil Bialik, Karolina Białecka, Jaromir Chojecki, Ewa 

Galińska, Hubert Jarek, Janina Moława, Witold Mossakowski, Piotr Napłoszek, Jolanta Nowakowska, Krzysztof 

Ołpiński, Bożena Osiadacz, Waldemar Parol, Jakub Piotrowski, Krzysztof Wiśniewski.  

Posiedzenie XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka, odbyło się on-line w dniu 19 kwietnia 2021 r. (poniedziałek) 

o godz. 16.00. 

Link do uchwał: 

https://www.milanowek.pl/bip/menu-glowne-bip/rada-miasta/sesje-rady-miasta-milanowka/projekty-

uchwal/14544-xliii-sesja-rady-miasta-milanowka-projekty-uchwal-2 

Porządek obrad sesji: 

1.Otwarcie XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

2.Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

3.Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia rezygnacji Radnego Kamila Bialika z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta Milanówka; 

b) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka 

c) zmieniająca uchwałę 129/XVII/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

d) emisji obligacji komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

e) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1, 168/2 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy ul. Dziewanny; 

f) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 67/7 i 127/2 w obrębie 05–16, położonych w Milanówku w drodze bocznej od ul. 

Kochanowskiego; 

g) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy Łąkowej; 

h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 106 w obrębie 05–03, położonej w Milanówku, przy ul. Marzeń; 

i) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 64/4 i 136 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy ul. Sowiej oraz nr 135 w obrębie 

05–03, położonej w Milanówku przy ul. Żurawiej; 

j) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 7/5 w obrębie 07–04, położonej w Milanówku przy ul. Wierzbowej; 

k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy Chabrów; 

l) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy Dziewanny; 

ł) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 83/89 w obrębie 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Gospodarskiej; 

m) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 63/3 w obrębie 07–06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku; 

n) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 83/50 i 83/58 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy Myśliwieckiej; 

o) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; 

https://www.milanowek.pl/bip/menu-glowne-bip/rada-miasta/sesje-rady-miasta-milanowka/projekty-uchwal/14544-xliii-sesja-rady-miasta-milanowka-projekty-uchwal-2
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p) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Milanówka w 2021 r.; 

r) zmiany uchwały Nr 93/XIII/15 Rady Miasta Milanówka z dnia 22 października 2015 w sprawie uchwalenia 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku; 

s) przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Milanówek na lata 2016–2020 za rok 2020; 

t) sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienia potrzeb 

związanych z realizacją zadań w roku 2020 na terenie Miasta Milanówka; 

przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku za 2020 rok; 

u) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie wspólnej realizacji projektu w ramach 

Działania 2.1 E – usługi – Poddziałania 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT, typ projektów: Zakup 

sprzętu i oprogramowania do szkół, umożliwiającego wprowadzenie nowoczesnych form nauczania 

z wykorzystaniem TIK oraz zapewnienie możliwości realizacji działań edukacyjnych w formule zdalnej 

w związku z zagrożeniem powtórzenia lub przedłużeniem się epidemii COVID – 19 w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014–2020; 

4.Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

5.Sprawy różne. 

6.Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

8.Zakończenie XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

 

Ad.1. 

Otwarcie XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Przewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski otworzył obrady XLII Sesji Rady Miasta Milanówka 

w dniu 19 kwietnia 2021 r. stwierdzając quorum. 

 

Ad.2.  

Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał, czy są wnioski do porządku obrad. 

Kierownik TOM Tomasz Hajdus wnioskuje, aby w porządku obrad ująć podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla powiatu grodziskiego na realizację zadania „Projekt rozbudowy ul. Średniej”. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że ten temat będzie w punkcie e.  

Porządek obrad sesji po zmianach.  

1.Otwarcie XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

2.Przyjęcie wniosków do porządku obrad Sesji. 

3.Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia rezygnacji Radnego Kamila Bialika z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta Milanówka; 

b) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka 

c) zmieniająca uchwałę 129/XVII/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

d) emisji obligacji komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu; 

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu grodziskiego na realizację zadania „ Projekt 

rozbudowy ul. Średniej” polegający na budowie chodnika. 

f) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1, 168/2 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy ul. Dziewanny; 

g) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 67/7 i 127/2 w obrębie 05–16, położonych w Milanówku w drodze bocznej od ul. 

Kochanowskiego; 
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h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy Łąkowej; 

i) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 106 w obrębie 05–03, położonej w Milanówku, przy ul. Marzeń; 

j) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 64/4 i 136 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy ul. Sowiej oraz nr 135 w obrębie 

05–03, położonej w Milanówku przy ul. Żurawiej; 

k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 7/5 w obrębie 07–04, położonej w Milanówku przy ul. Wierzbowej; 

l) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy Chabrów.  

ł) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy Dziewanny; 

m) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 83/89 w obrębie 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Gospodarskiej; 

n) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną 

nr 63/3 w obrębie 07–06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku; 

o) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 83/50 i 83/58 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy Myśliwieckiej; 

p) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; 

r) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Milanówka w 2021 r.; 

s) zmiany uchwały Nr 93/XIII/15 Rady Miasta Milanówka z dnia 22 października 2015 w sprawie uchwalenia 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku; 

t) przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Milanówek na lata 2016–2020 za rok 2020; 

u) sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienia potrzeb 

związanych z realizacją zadań w roku 2020 na terenie Miasta Milanówka; 

w) przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku za 2020 rok; 

y) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie wspólnej realizacji projektu w ramach 

Działania 2.1 E – usługi – Poddziałania 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT, typ projektów: Zakup 

sprzętu i oprogramowania do szkół, umożliwiającego wprowadzenie nowoczesnych form nauczania 

z wykorzystaniem TIK oraz zapewnienie możliwości realizacji działań edukacyjnych w formule zdalnej 

w związku z zagrożeniem powtórzenia lub przedłużeniem się epidemii COVID – 19 w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014–2020; 

4. Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

5. Sprawy różne. 

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

8. Zakończenie XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie dodanie do punktu e - Udzielenie 

pomocy finansowej dla powiatu grodziskiego na realizację zadania „Projekt rozbudowy ul. Średniej”, 

polegający na budowie chodnika. 

Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, 2- nieobecni, pozytywnie zaopiniowała wniosek jw. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie porządek obrad ze zmianami. 

Rada Miasta w głosowaniu; 12-za, 2- nieobecni, przejęła porządek obrad ze zmianami. 
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Ad.3. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia rezygnacji Radnego Kamila Bialika z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta Milanówka; 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił radnego Kamila Bialika o wypowiedź w sprawie rezygnacji ze stanowiska 

Przewodniczącego Rady Miasta. 

Radny Kamil Bialik sądzi, że z oświadczeniem każdy z radnych się zapoznał. Radny podziękował za roczna 

przygodę, współpracę i chciałby życzyć owocnej pracy przyszłemu przewodniczącemu. Każdy przewodniczący, 

ktokolwiek by nim nie był, ma u radnego pełne wsparcie i może liczyć na pomoc, wskazówki, jak również 

pewnego rodzaju wejście w ten trudny nowy temat. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski podziękował radnemu Kamilowi Bialikowi za pełniona funkcję przez 

ponad rok czasu. 

Radna Ewa Galińska zwróciła się do radnego Kamila Bialika z podziękowaniem za służbę, którą pełnił, jako 

Przewodniczący Rady Miasta. Za jego kompetencje, wiedzę, jak i ogromne zaangażowanie i kulturę osobistą.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie przyjęcia 

rezygnacji Radnego Kamila Bialika z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta Milanówka. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 3-przeciw, 2- wstrzymujące, 1- nieobecny, podjęła Uchwałę Nr 346/XLIII/21 

w sprawie przyjęcia rezygnacji Radnego Kamila Bialika z funkcji Przewodniczącego Rady Miasta Milanówka. 

b) ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka. 

Radna Jolanta Nowakowska nadmieniła, że została wniesiona w dniu dzisiejszym autopoprawka do projektu 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka, który był opiniowany na Komisji 

Budżetu i Inwestycji i wysłany do wiadomości wszystkich radnych. Uchwała była wniesiona, jako obywatelska 

inicjatywa. 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt., ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. Z 2020 r. 

poz. 713, 1378) oraz art. 8 ust. 2 i art. 36 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach 

samorządowych (tj. Dz. U. z 2019 r., poz. 1282), w związku z rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 15 maja 

2018 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (Dz. U. z roku 2018, poz. 936), w związku z 

art. 3, pkt. 1, § 6, § 7 oraz załącznikiem nr 1 do rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w 

sprawie wynagradzania pracowników samorządowych - Rada Miasta Milanówka uchwala, co następuje:  

§ 1.  

Ustala się Burmistrzowi Miasta Milanówka – Panu Piotrowi Remiszewskiemu miesięczne wynagrodzenie w 

następującej wysokości: 1) wynagrodzenie zasadnicze - 4800 zł brutto (słownie: cztery tysiące osiemset 

złotych), 2) dodatek funkcyjny – 1050 zł brutto (słownie: jeden tysiąc pięćdziesiąt złotych), 3) dodatek 

specjalny w wysokości - 20 % łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego, co stanowi kwotę 

1170 złotych brutto (słownie: jeden tysiąc sto siedemdziesiąt złotych). 

§ 2.  

Burmistrzowi Miasta Milanówka przysługują ponadto zgodnie z właściwymi przepisami, nagrody jubileuszowe 

i dodatkowe wynagrodzenie roczne.  

§ 3.  

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miasta Milanówka.  

§ 4.  

Traci moc uchwała 12/II/18 Rady Miasta Milanówka z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka.  

§ 5.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia, z mocą obowiązującą od dnia 01 maja 2021 r.  

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Milanówka Witold Mossakowski  
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Projekt UZASADNIENIE  

Zgodnie z art.18 ust.2 pkt.2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U z 2020 poz. 713, 

1378) do wyłącznej właściwości Rady Miasta należy ustalenie wynagrodzenie burmistrza. Stosownie do art. 8 

ust. 2 ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych (Dz.U z 2019 poz. 1282 ze zm.) 

czynności z zakresu prawa pracy wobec burmistrza, związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy, 

wykonuje przewodniczący rady gminy, a pozostałe czynności – wyznaczona przez burmistrza osoba 

zastępująca lub sekretarz gminy, w tym, że wynagrodzenie burmistrza ustala rada miasta w drodze uchwały.  

Ponadto, stosownie do art. 36 ust. 3 tej ustawy burmistrzowi przysługuje dodatek specjalny natomiast 

dodatek funkcyjny jest dodatkiem uznaniowym. Wynagrodzenie osób pełniących funkcje organu 

wykonawczego jednostki samorządu terytorialnego określa uchwała organu stanowiącego, będąca aktem o 

charakterze wewnętrznym, kwota wypłacanego wynagrodzenia musi być zgodna z Rozporządzenie Rady 

Ministrów z dnia 15 maja 2018 roku w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych (Dz.U z 2018 

poz. 936). Powołując się na przytoczone przepisy Rada Miasta Milanówka posiada kompetencje do  

ustalenia wynagrodzenia Burmistrzowi Miasta Milanówka. Dotychczasowa kwota pensji została  

uchwalona Uchwałą Rady Miasta Milanówka Nr 12/II/18 z dnia 28 listopada 2018 r. z zachowaniem górnej 

granicy wysokość, jaką przewiduje ww. rozporządzenie dla wynagrodzenia przewidzianego dla burmistrza w 

gminie liczącej od 15 tysięcy do 100 tysięcy mieszkańców. 30 Marca 2021 roku zgodnie z §15, ust.1, pkt.6, 

Regulaminu Rady Miasta Milanówka, stanowiącego załącznik nr 4 do Statutu Miasta Milanówka  

Mieszkańcy Miasta Milanówka wystąpili do Rady Miasta Milanówka z inicjatywą przedłożenia uchwały w 

sprawie obniżenia pensji burmistrzowi z uwagi na szereg niedociągnięć zarządczych. Wniosek Komitetu 

Obywatelskiej Inicjatywy Uchwałodawczej, obejmujący projekt uchwały z uzasadnieniem, oświadczenie 

Komitetu oraz 294 podpisy. Wniosek został zaadresowany do Rady Miasta Milanówka, ale w niewyjaśnionych 

okolicznościach trafił do burmistrza, który dopatrzył się w tym akcie, aktu terrorystycznego. Wezwana została 

Straż Pożarna, Policja i w wyniku podjętych czynności obywatelski projekt znalazł się poza obiegiem 

korespondencji Urzędu Miasta i nie mógł być procedowany. Wypowiedzi burmistrza w mediach w kontekście 

hej tu i zamachów w Milanówku, naraziły markę miasta na niepowetowaną stratę wizerunkową. Niniejszy 

projekt uchwały jest kontynuacją obywatelskiej inicjatywy i został złożony przez radnych, na skutek 

wystąpienia powyższych zdarzeń. Mieszkańcy miasta Milanówka oceniając pracę burmistrza, wskazali szereg 

niedociągnięć zarządczych, a w szczególności brak należytej reakcji na skandaliczną wycinkę ponad 60 drzew 

na działce położonej w centrum Miasta, objętej miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego 

„Śródmieście”, podjętego uchwałą Nr 528/XLII/14 Rady Miasta Milanówka z dnia 6 listopada 2014 roku. 

Burmistrz i podległe mu służby miejskie nie wstrzymali w porę wycinki drzew, co doprowadziło do zniszczenia 

lasu. Burmistrz, jako kierownik urzędu, organizuje pracę UMM jak i sprawuje nadzór nad działalnością Straży 

Miejskiej w zakresie wykonawczym. 

Kolejnym obszarem, jaki podlega ocenie, jest, jakość świadczonej pracy, przy prowadzonych inwestycjach. Tu 

należy wymienić nieumiejętnie prowadzony proces przebudowy targowiska miejskiego, który doprowadził do 

wybuchu społecznego niezadowolenia, zarówno wśród mieszkańców jak i przedsiębiorców. W szczególności 

wzburzenie wzbudziła zmiana zakresu inwestycji, polegająca na zamknięciu targowiska na czas przebudowy i 

decyzję o jego tymczasowym przeniesieniu, co dla wielu kupców oznacza pozbawienie miejsc pracy i źródła 

utrzymania dla nich i ich rodzin.  Zmiana zakresu inwestycji nie została skonsultowana ani z przedsiębiorcami, 

ani z mieszkańcami a przeprowadzenie jej w proponowanym nowym kształcie narazi na znaczne wydatki albo 

przedsiębiorców, albo budżet gminy. W tej sytuacji rada gminy podjęła uchwałę o wstrzymaniu inwestycji, 

licząc na wypracowanie kompromisu. Inwestycja nie została zatrzymana oraz nie podjęto realnych działań 

zmierzających do zażegnania konfliktu. Sposób prowadzenia komunikacji burmistrza z przedsiębiorcami 

poprzez media wskazuje na brak kompetencji zarządczych. Nadto, zbyt późne rozpoczęcie inwestycji i wybór 

metody w formule Zaprojektuj i Wybuduj, generuje problemy ze znalezieniem wykonawcy tej inwestycji.  

Także inne inwestycje gminy nie są prowadzone w odpowiedni sposób i dochodzi do znacznych opóźnień w 

ich realizacji. Przykładem takich inwestycji jest m.in. budowa ścieżki rowerowej wzdłuż drogi rowerowej nr 
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719, niewykonanie budowy kanalizacji w ul. Moniuszki, Gombrowicza a także brak ogłoszonego przetargu w 

tym roku budżetowym, przewlekłe prowadzenie budowy kanalizacji w ul. Szczepkowskiego, niewykonanie 

budżetu w zakresie dotyczącym rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 2, brak realizacji umowy na projektowanie 

centrum miasta. Na oceny świadczonej przez burmistrza pracy wpływa, także sposób prowadzenie 

komunikacji z radnymi miasta Milanówka. Tu należy wskazać na takie działania, jak składanie w tajemnicy 

przed innymi i bez uwzględnienia ich propozycji, wniosków do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. 

Brak przekazu w zakresie odpowiedzi na składane wnioski o udostępnieniu informacji publicznej np. dotyczące 

wydatkowania środków publicznych na zakup garażu dla OSP. Nieudzielenie odpowiedzi burmistrza, bądź 

nieudzielanie odpowiedzi w ustawowym terminie na interpelacje i zapytania radnych. Burmistrz nie 

współpracuje z rada Miasta Milanówka. Miesiącami utrudniał jej pracę, zakazując pracownikom 

merytorycznym udziału w sesjach i komisjach oraz sam nie uczestniczył w obradach. Nie wykonuje niektórych 

uchwał RMM oraz ignoruje jej stanowiska. Wielokrotnie wnosi pod obrady te same zadania, takie same 

propozycje np. propozycja zakupu autobusów oraz zakup nieruchomości przy ul. Łąkowej 3, mimo 

przeprowadzonych konsultacji z mieszkańcami stanowiska RMM nr 2/VIII/19 nakazującego zaprzestać 

czynności w sprawie zakupu, nie wykonuje Uchwały nr 89/IX/19 RMM z dnia 24 czerwca 2019 określającej 

kierunki i co za tym idzie strategię rozwoju miasta, której priorytetem jest budowa i rozbudowa infrastruktury 

(drogi, kanalizacja, wodociągi).  

Nie nadzoruje realizacji uchwały 459/XLVI/18 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego spółki MPWiK spółka z.o.o. w Milanówku oraz objęcie przez miasto Milanówek udziału w 

podwyższonym kapitale zakładowym.  

Negatywna ocena pracy BMM dotyczy również prowadzenia jednostronnego propagandowego monologu, 

zamiast dialogu polegającego na uciszaniu bądź blokowaniu mieszkańców, którzy nie zgadzają się z decyzjami 

burmistrza i prezentują odmienne zdanie, wykorzystując do tego celu m.in. Kurier Milanowski oraz media 

społecznościowe. Burmistrz ogranicza udział społeczeństwa w pracach organów kolegialnych pozbawiając ich 

możliwości komentowania pod obradami RMM, k5tóre są prowadzone on line. Burmistrz w nieuzasadniony 

sposób opóźnia również publikację nagrań z posiedzeń Komisji i Sesji RMM. Do uchybień zarządczych należy 

zaliczyć dopuszczenie do zawierania umów dzierżaw nieruchomości, stanowiącej targowisko miejskie w 

Milanówku, powyżej 3 lat lub kolejnych umów przekraczających łącznie okres 3 lat z tymi samymi podmiotami 

bez zgody organu uchwałodawczego, co stanowiło naruszenia przepisów ustawy o gospodarce 

nieruchomościami. O celowości takiego działania świadczy uprzednie wycofanie przez burmistrza projektów 

uchwał z porządku obrad RMM a następnie zawarcie umów bez wyrażenia zgody przez uprawniony organ 

gminy. 

Burmistrz Miasta osłabia kadrę urzędu zwalniając wieloletnich, doświadczonych pracowników 

samorządowych. Podejmując ww. decyzje naraża budżet gminy na wypłatę odszkodowań wynikających ze 

spraw sądowych toczących się przed Sądem Pracy. W efekcie polityki personalnej, gmina oraz jej jednostki 

budżetowe wypłaciły odszkodowanie a tytułu zawierania ugód za bezprawne zwolnienia pracowników. 

Burmistrz wprowadza opinię publiczną w błąd informując o skali oszczędności wynikających  

z przeniesienia zadań związanych z bieżącym utrzymaniem dróg gminnych oraz zieleni miejskiej  

(niskiej i wysokiej), odśnieżaniem miasta. Skumulowanie tych zadań skutkuje niewydolnością  

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i narastającym zadłużeniem wobec różnych  

podmiotów zewnętrznych, w tym zadłużeniem wobec ZUS. Usługi wykonywane przez ZGKIM są  

w ocenie mieszkańców w niższym standardzie niż były świadczone dotychczas. Dodatkowo na realizację 

niektórych próśb np. o wyrównanie drogi gruntowej mieszkańcy czekają po kilka, lub kilkanaście miesięcy. To 

wszystko sprawia, że za oszczędnościami idzie obniżenie, jakości usług publicznych.  

Burmistrz nie wykonuje prawomocnych wyroków sądowych, które zostały nałożone na gminę  

w ubiegłym roku w trakcie kampanii referendalnej.  

Burmistrz z naruszeniem ustawy o samorządzie gminnym ustanowił wyróżnienia "Zasłużony dla Milanówka”, 

które zostało unieważnione przez organ nadzorczy.  Wręczenie go ważnym funkcjonariuszom publicznym, 
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naraziło znacznie wizerunek gminy Milanówek. Organy nadzoru stwierdzały naruszenie prawa i unieważniały 

je w części lub całości inne zarządzenia burmistrza. Uchwała nie powoduje zmian w budżecie miasta 

Milanówka nie wymaga, zatem wskazania źródeł finansowania.  

Mając powyższe na uwadze podjęcie niniejszej uchwały jest całkowicie zasadne. 

Radna Ewa Galińska odniosła się do kilku argumentów przytoczonych w uzasadnieniu. Radna jest przerażona 

manipulacjami, zawartymi w uzasadnieniu. Radna podkreśliła, że burmistrz rozmawiał z mieszkańcami i 

kupcami w sprawie zastępczego dla kupców z targowiska przez wiele miesięcy. Nie było mowy o tym, że kupcy 

zostaną na lodzie i nie będą mieli gdzie sprzedawać swoich towarów. Burmistrz nie miał zamiaru pozbawienia 

kupców miejsca pracy. Radna poruszyła temat zwalniania wieloletniej kadry np. Zofii Krawczyk.  

Radna zwróciła się z prośbą, żeby pani Oknińska albo BMM przekazał informacje i kupcom i mieszkańcom, jak 

ta sprawa jest załatwiana. Co do wielokrotnego wprowadzania projektów uchwał na posiedzeniach RMM, to 

nie jest zabronione prawem. Można tyle razy proponować ile ma na to chęć. W dobie pandemii występują 

opóźnienia w inwestycjach. Większość urzędników pracuje zdalnie. Trudno jest uzyskać zgody, dokumenty, 

które są potrzebne, żeby zacząć realizację danej inwestycji jest utrudnione.  

Radny Hubert Jarek złożył wniosek formalny o poprawkę do projektu uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka. W podstawie prawnej dodaje się art.25 ust. 4 oraz  

Oraz art. 258, ust. 8 Ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, (Dz.U.  z roku 2020, poz. 713).  

W paragrafie 1 do tymczasowej treści, nadaje się rację ust.1 po czym dodaje się ust.2 i 3, o treści: ust.2. ustala 

się ryczałtowo miesięczne diety dla radnych w następującej wysokości: 

- Przewodniczący Rady Miasta 900, 00zł. 

- Wiceprzewodniczący Rady Miasta i Przewodniczący stałych komisji Rady Miasta 650, 00zł. 

- Radni 500, 00zł. 

Ust.3. Stawek określonych w ust.2 nie sumuje się. 

Punkt 2.  

W paragrafie 2, pkt.2, dotychczasowej treści nadaje się numerację; ust.1, po czym dodaje się ust.2 i kolejne o 

treści; 2. Za każdy miesiąc w ciągu roku, radnemu przysługuje zryczałtowana dieta za udział w pracach RMM w 

związku z wykonywaniem mandatu. 3 -  Za niepełny miesiąc wykonywania mandatu, radny otrzymuje dietę w 

wysokości proporcjonalną do okresu wykonywania mandatu w danym miesiącu. 4.- Każda nieobecność 

radnego na sesji RMM spowoduje obniżenie ryczałtu o 20%. 5- Każda nieobecność radnego na posiedzeniu 

komisji powoduje obniżenie ryczałtu o 10%. 6 – Posiedzenie wspólne dwóch lub więcej komisji traktować 

należy, jako jedno posiedzenie. 

7.- Podstawą do wyłączenia diet są listy obecności na Sesji RMM i posiedzeniu Komisji RMM. 8 – Do dnia 

następnego miesiąca sporządza się zestawienie do wypłat diet, które podpisuje Przewodniczący Rady Miasta. 

9 – Wypłaty dokonywać będzie ref. Budżetowo-Finansowy UMM. 

Punkt 3.  

W paragrafie 4, kropkę zastępuje się słowem oraz i dodaje się zdanie drugie o treści; ·Uchwała RMM z dnia 23 

czerwca 2016 Nr 180/XIII/16 w sprawie diet za udział w pracach RMM. 

W konsekwencji zmienia się tytuł uchwały z – w sprawie ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta 

Milanówka, na – w sprawie ustalenia wynagrodzenia BMM oraz diet dla radnych za udział w pracach RMM.  

W związku z tym, że jesteśmy skłonni do obniżania pensji burmistrzowi, radny proponuje też przyjrzeć się 

pracy rady i co za tym idzie, zmniejszyć wynagrodzenie wszystkich radnych o połowę. 

Radny Krzysztof Ołpiński stwierdził, że od początku tej kadencji burmistrz nie był akceptowany przez kilka 

osób. Te osoby i niektóre jeszcze dołączyły do tej akcji. Powstał szereg zdarzeń, które miały wyeliminować 

burmistrza. Jedna z takich prób jest „ekonomiczne załatwienie burmistrza” a może zrezygnuje sam. Radny 

uważa, że w uzasadnieniu są nieścisłości. Radny pozytywnie ocenia pracę burmistrza. 

Radna Janina Moława odniosła się do projektu uchwały.  Projekt uchwały został wniesiony przez Komitet 

Obywatelski z inicjatywy uchwałodawczej, który to, poprzez albo za pośrednictwem 294 podpisów 

mieszkańców, zwraca się do RMM, aby obniżyć wynagrodzenie panu burmistrzowi. Radni zdecydują we 
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własnym sumieniu, czy to uzasadnienie się państwu podoba, czy jest do zaakceptowania. Każdy może mieć 

własna ocenę pracy burmistrza. Jeden z radnych próbuje rozmyć sytuacje pokazać, że powinniśmy się zająć 

dietami radnych. Wszystko po to, żeby mieć kontrast. Taka „zła” rada obniża takiemu wspaniałemu 

burmistrzowi wynagrodzenie a nie myśli o obniżeniu diet sobie. Oczywiście wniosek, który złożył Hubert Jarek 

będzie podlegał głosowaniu. Radna uważa, że Hubert Jarek powinien przesłać te poprawki do BRM, które 

zamierzał wprowadzić do projektu uchwały odnośnie ustalenia wynagrodzenia burmistrza. 

Radny Waldemar Parol odniósł się do wniosku Huberta Jarka. Radny uważa, że projekt uchwały może radny 

wnieść na następnej sesji. Projekt zostanie zaopiniowany na Komisji Budżetu i przedstawiony na sesji. 

Pan Bogdan Kuśpit odniósł się do wypowiedzi radnej Ewy Galińskiej. Mieszkaniec podkreślił, że podziękował 

radnym za wniesienie projektu uchwały. Mieszkaniec nie wiedział, którzy to radni. Dokument został 

dostarczony przez mieszkańca osobiście. 294 mieszkańców pod nim się podpisało. Projekt uchwały był 

zaadresowany do RMM. Biuro Rady kieruje każde pismo do budynku A , bo tam jest rejestracja. Wszyscy, 

którzy zajmują się urzędem miasta powinni o tym wiedzieć. Projekt uchwały został wniesiony, ponieważ, 

chcieliśmy wyrazić wolę mieszkańców, tych, którzy podpisali się pod projektem i którzy nie godzą się z 

uprawianiem polityki, czy też zarządzania miastem. 

Sekretarz Miasta Piotr Iwicki upewnił się, że głosowanie dotyczy wniosku, który wpłynął do BRM i został 

podpisany przez 8 radnych. Potwierdzenie jest bardzo ważne, gdyż tezy zawarte w uzasadnieniu w wielu 

wypadkach naruszają dobra osobiste BMM. Wiele zapisów, które znajduje się w uzasadnieniach, jeden z nich 

koronny, będzie wybity z ręki. Poczta przekazywana elektronicznie z urzędu wojewódzkiego, również 

przechodzi przez sekretariat. Taka jest instrukcja kancelaryjna. I to jest zawiadomienie o wszczęciu 

postępowania nadzorczego do jednej z uchwał, którą radni się posługują, aby obniżyć wynagrodzenie BMM. 

W związku z tym nie wypada, żeby sekretarz zaznajamiał opinię publiczna o dokumencie, który wpłynął do 

radnych, w tej chwili pan Iwicki przekaże go sekretarce, żeby radnym przekazała. Sekretarz ma nadzieję, że 

wiceprzewodniczący poinformuje radnych, że taką argumentacją a nie inną, radni wybijają sobie bardzo 

poważny argument. Sekretarz Miasta zwrócił uwagę, że uchwała o obniżeniu wynagrodzenia burmistrza w tej 

w tej sytuacji, którą tu zacytowano, przy tak dużych dochodach, jakie przysparza w formie dotacji, jest także 

strzałem w stopę radnych. Nie karze się za to, że ktoś robi coś dobrego. W samorządzie ilekroć podejmuje się 

uchwały o obniżeniu wynagrodzenia, to ma zawsze charakter polityczny. Zawsze ma podłoże niemerytoryczne 

tylko emocjonalne i zawsze wystawia bardzo złą notę samym radnym. 

Sekretarz zapytał, czy wiceprzewodniczący RMM odczyta dostarczone pismo od wojewody. 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski odpowiedział, że nie przeczyta pisma.  

Sekretarz zapytał, czy radny uważa, że pismo, które przyszło od wojewody nie ma znaczenia? 

Wiceprzewodniczący Witold Mossakowski zaprzeczył. Radny uważa, że ma znaczenie, tylko powinna 

odpowiednia komisja na ten temat się wypowiedzieć oraz prawnik. 

Sekretarz myśli, że ze względu na jeden z punkt uzasadnienia obniżenia wynagrodzenia, należałoby zawiesić 

procedowanie nad tą uchwałą. Jest to niebagatelny dokument, mający również skutki prawne. 

Radna Bożena Osiadacz uważa, że na temat pensji każdego burmistrza, dyrektora, kierownika, to rada 

wypowiadała się za czasów poprzedniej kadencji i w obecnej. Uważa, że ludzie na stanowiskach mają dużą 

odpowiedzialność i powinni być odpowiednio opłacani. Jeżeli ktoś dobrze zarabia to zależy mu na stanowisku. 

Radna uważa, że wiceprzewodniczący powinien odczytać pismo przysłane przez pana Iwickiego. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że nastąpiła pomyłka. Nie otrzymał jeszcze pisma od pana Iwickiego.  

Radny Kamil Bialik prosi wiceprzewodniczącego lub pana mecenasa o odczytanie opinii prawnej dotyczącego 

projektu uchwały, o którym rozmawiamy oraz o opinię dotyczącą wniosku pana Huberta Jarka.  

Radna Ewa Galińska odniosła się do wypowiedzi Bogdana Kuśpita, że 297 mieszkańców nie zgadza się z 

polityką pana BMM. Pan burmistrz nie jest politykiem i nie wykonuje żadnej polityki. Wniosek państwa jest 

czysto polityczny. Radna odniosła się do wypowiedzi radnej Janiny Moławy. 

Pan Bogdan Kuśpit zaznaczył, że w wyborach powszechnych na stanowisko burmistrza, kandydują dowolni 

ludzie, którzy zbiorą odpowiednią ilość podpisów. W tym partie polityczne. To jest stanowisko jak najbardziej 
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polityczne. To, że w tak małej społeczności nie powinno być związane z polityką, taką rozumiana w skali 

krajowej, to jest jak gdyby oddzielna kwestia. Mieszkaniec odniósł się do stwierdzenie, czy jest to godne, czy 

też nie, pomysł o obniżeniu wynagrodzenia BMM. Wnieśli to radni, ale mieszkaniec odbiera to osobiście, bo 

reprezentuje mieszkańców, którzy wnieśli projekt. Mieszkańcy przygotowali uzasadnienie, w którym 

merytorycznie odnieśli się do pewnych kwestii. Ocena rzezi drzew, czy też sposobu załatwiania kwestii 

targowiska, mieszkańcy wyrazili to poprzez projekt uchwały. Powodem złożenia projektu jest kwestia braku 

dialogu z mieszkańcami. Celem było zwrócenie uwagi i za to pan Kuśpit dziękował w imieniu 294 

mieszkańcom, również radnym, że umożliwiono tego typu dyskusję. 

Radny Piotr Napłoszek przypomniał, że na pierwszej sesji wypowiadał się, że wynagrodzenie burmistrza 

powinno być maksymalnie wysokie, że w sytuacji, w jakiej znalazł się pan burmistrz nie mając żadnego stażu 

pracy, który mógłby wpłynąć na jego wynagrodzenie, powinno się zastosować maksymalne stawki. Historia 

pokazała, że decyzja była błędna. Radny odniósł się do wniosku radnego Huberta Jarka w sprawie połączenia 

uchwały ze zmianą uchwały po wynagrodzeniu i ustaleniu diet radnych. Radny uważa, że jeżeli maksymalne 

wynagrodzenie burmistrza, które było do chwili obecnej, funkcjonowało w tych granicach maksymalnych, o 

tyle diety radnych w naszej gminie nie są w maksymalnej wysokości. Są mniej więcej w połowie stawki. 

Maksymalna dieta w takiej gminie jak nasza to jest 2013, 00 zł dla radnego. Jeżeli radny Hubert Jarek 

przygotował taki projekt zmian, to radny Piotr Napłoszek uważa, że te zmiany powinniśmy zagłosować na 

następnej sesji. Projekt uchwały powinien wpłynąć.  Radny się chętnie pochyli nad takim wnioskiem. 

Radny Piotr Napłoszek odniósł się do wypowiedzi sekretarza Piotra Iwickiego.  Radny traktuje wypowiedz 

sekretarza, jako groźbę wszczęcie postępowania sądowego. Funkcjonariuszom publicznym, albo to 

postępowanie pan Iwicki obiecuje, albo sugeruje, że nastąpi, jest niestosowne. 

Żeby wynagrodzenie stosownie ustalić i żeby kwota była adekwatna, powinniśmy mieć wiedzę, szczególnie z 

zakresu wynagrodzeń, które burmistrz nadzoruje bezpośrednio, w tym sekretarza, zastępcy burmistrza, 

kierowników nadzorowanych jednostek. Jeżeli tego nie ma, to jest utrudnianie radnym podjęcie decyzji w tym 

zakresie. Uzasadnienie zostało przygotowane przez mieszkańców. My, jako radni w formie autopoprawki 

zmieniliśmy to uzasadnienie, starając się odnieść do naszych spostrzeżeń, które mamy co, do jakości 

świadczonej przez burmistrza pracy. 

Radna Janina Moława poprosiła o przesłanie wniosku Huberta Jarka oraz pisma od wojewody. Po odczytaniu 

opinii radcy prawnego radna wnosi wniosek o zarządzenie 10 min przerwy. 

Mecenas Krzysztof Bugla podkreślił, że bezwzględnie kompetencją RM jest uchwalanie wysokości 

wynagrodzenia burmistrza. To wynika wprost z przepisów ustawy i samorządzie gminnym. Z kolei ustawa o 

pracownikach samorządowych wskazuje, jakie składniki wynagrodzenia powinno wynagrodzenie łącznie 

zawierać. W tej uchwale brak jest jednego z obligatoryjnych składników. Niezależnie od tego, czy osoba 

sprawująca mandat burmistrza, czyli zatrudniona z wyboru na tym stanowisku, ma uprawnienie do tego 

składnika, czy też nie. To jest składnik obligatoryjny i należałoby w uchwale o nim wspomnieć. To jest dodatek 

stażowy. Art. 36 ustawy o pracownikach samorządowych wyraźnie wskazuje, że pracownikowi 

samorządowemu przysługuje dodatek stażowy. Więc jest to błąd formalny. Kompetencją rady gminy jest 

ocena ilości i jakości pracy burmistrza i zasłanianie się tutaj opinią mieszkańców niestety powoduje, że ta 

uchwała budzi wątpliwości, czy ocena pracy burmistrza jest oceną rady, czy też powielona oceną 

mieszkańców, niebędącą oceną rady. Kompetencja rady jest ustalanie wysokości diet, zasad przyznawania 

tych diet. To wynika z art. 25 Ustawy o samorządzie gminnym. Wniosek może być poddany pod głosowanie.  

Radny Kamil Bialik chciałby dowiedzieć się co jest w dokumencie dostarczonym przez sekretarza. 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że jest to zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego 

od Wojewody Mazowieckiego, datowane 16 kwietnia 2021: „Działając na podstawie art.91, ust.1, w związku z 

art. 86 Ustawy z dnia 8 marca 1990 o samorządzie gminnym. Postępowanie w sprawie stwierdzenia 

nieważności uchwały Nr 340/XLII/21 Rady Miasta Milanówka z dnia 29 marca 2021 r. w sprawie okresowego 

wstrzymania realizacji przedsięwzięcia pod tytułem „Przebudowa Targowiska Miejskiego w Milanówku – 

zaspokojenie potrzeb mieszkańców”.  
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Radna Janina Moława odniosła się do wypowiedzi pana Iwickiego. Radna czuje presję, jakby ktoś próbował 

wywrzeć na nią nacisk i zastraszyć, a to jest zdaniem radnej niedopuszczalne. Radni przygotowali taki projekt 

uchwały, kierując się projektem obywatelskim. Wszyscy się z nim zapoznali, został odczytany. Radna nie 

rozumie, dlaczego sekretarz działa w takli sposób. Pan Iwicki wplótł w tekst informację, że Wojewoda 

Mazowiecki wszczął postępowanie nadzorcze. Takie jest prawo wojewody. 

Radny Piotr Napłoszek przypomniał, jak na sesji budżetowej radny składał wnioski formalne i wtedy  

się okazało, że nad każdym wnioskiem formalnym można było dyskutować do woli. W zależności od sytuacji, 

niektóre osoby próbują lokalne prawo stosować. Radny odniósł się do wniosku Huberta Jarka. Radny liczy na 

to, że radny zbierze czwórkę radnych i złoży projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. W tym uzasadnieniu 

napisze, dlaczego tym radnym chciałby obniżyć diety w sposób daleko idący, daleko bardziej idący niż 

wynagrodzenie burmistrza i dokładnie to uzasadni, i będzie to przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji 

Budżetu. Tam zapoznamy się z uzasadnieniem. Na razie tego uzasadnienia nie ma. 

Radna Ewa Galińska chciałaby uzasadnić ten wniosek złożony przez Huberta Jarka, chociaż w jakiejś części. 

Radna uważa, że jeżeli obniżymy sobie diety o 50 %, to w skali jednego roku budżetowego zaoszczędzimy 

111 000,00zł. Pani Galińska uważa, że może ten argument przekona o zasadności obniżenia diet. Radna 

przypomniała, że burmistrz odpowiada karnie swoim majątkiem a radni nie. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Huberta Jarka w sprawie obniżenia o połowę 

diet radnych. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-przeciw, 5- za, 1-wstrzymujący, negatywnie zaopiniowała wniosek jw. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji w 

sprawie projektu uchwały była pozytywna 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka po autopoprawce.  

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 5- przeciw, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę NR 347/XLIII/21 w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Burmistrza Miasta Milanówka po autopoprawce. 

 

c) zmieniająca uchwałę 129/XVII/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Miasta Milanówka oraz 

określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Skarbnik Miasta pani Bożena Sehn poinformował, że w momencie kiedy była procedowana uchwała w 

sprawie WPF na lata 2021-2036 w objaśnieniach poinformowano, że przyjęto dwie zmiany w zakresie spłaty 

zadłużenia w odniesieniu do wówczas obowiązujących harmonogramów spłat kredytów i wykupu obligacji. 

Zaplanowano takie zmiany. W 2022 r. zmniejszono wykup obligacji o kwotę 2mln zł. Te obligacje były pobrane 

i wyemitowane przez PKO BP i w 2023 r. również zaplanowano zmniejszenie wykupu obligacji o 2 mln zł. Stało 

się tak dlatego, że zadaniem gminy przy układaniu WPF jest utrzymanie relacji z art. 243 Ustawy o finansach 

publicznych, która mówi o indywidualnym wskaźniku spłaty zadłużenia dla samorządów.  Na ten wskaźnik ma 

wpływ trzyletni okres poprzedzający dany rok, a przede wszystkim różnica pomiędzy dochodami bieżącymi a 

wydatkami bieżącymi powiększona o sprzedaż majątku.  Pani Sehn omówiła to szczegółowo na Komisji 

Budżetu. Już w grudniu było wiadomo, że trzeba dokonać przesunięć wykupu obligacji. W związku z tym 

powstał projekt uchwały, którą radnym przedstawił pan burmistrz, zmieniająca uchwałę Nr 129/XVII/16, gdzie 

wcześniej założone wykupy obligacji w roku 2022 i 2023 po 2mln zł, będą przełożone i wykupione w roku 2025 

i 2026. Projekt skutkuje podpisaniem z bankiem aneksu w którym obligacje były emitowane. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji w 

tym zakresie była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę zmieniająca uchwałę 

129/XVII/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu. Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 1- przeciw, 1- wstrzymujący, 1- nie głosuje,  
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podjęła Uchwałę NR 348/XLIII/21 zmieniająca uchwałę 129/XVII/16 w sprawie emisji obligacji komunalnych 

Miasta Milanówka oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

d) emisji obligacji komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu; 

Skarbnik Miasta pani Bożena Sehn poinformowała, że ten projekt uchwały dotyczy toku budżetowego 2021, 

gdzie założono przychody w postaci obligacji komunalnych. Nasz budżet zakłada, że takie przychody miasto 

wyemituje w wysokości 12 080 000,00 zł. Pani Sehn przypomniała, że w poprzednim roku budżetowym była 

zgoda radnych i była taka uchwała na podjęcie obligacji na wyemitowanie ich i pozyskanie środków z 

wyemitowanych obligacji w roku 2020 i 1 mln zł w roku 2021. Teraz trzeba przeprowadzić konkurs i wyłonić 

bank, który wyemitować i pozyskać środki z wyemitowania 11 080 obligacji o wartości nominalnej 1 tys. zł 

każda. W treści uchwały są wskazane serie. Będą to serie b,c,d,e,f ponieważ seria a była zrealizowana w roku 

poprzednim oraz w treści uchwały wskazano kiedy te obligacje zostaną wykupione i w jakich kwotach. Wykup 

nastąpi od roku 2027 do roku 2035. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji w 

tym zakresie była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą emisji obligacji 

komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

Rada Miasta w głosowaniu: 12-za, 2- przeciw, podjęła Uchwałę Nr 349/XLIII/21 dotyczącą emisji obligacji 

komunalnych Miasta Milanówka oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

 

e) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla powiatu grodziskiego na realizację zadania „ Projekt 

rozbudowy ul. Średniej” polegający na budowie chodnika. 

Kierownik TOM Tomasz Hajdus przedstawił projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej dla 

powiatu grodziskiego na realizację zadania „Projekt rozbudowy ul. Średniej” polegający na budowie chodnika. 

Pan Hajdus przypomniał, że w uchwale budżetowej były zarezerwowane środki finansowe na przedmiotową 

pomoc. Do Urzędu Miasta Milanówka zwrócił się pracownik Starostwa Powiatowego z pytaniem, czy RMM 

podjęła stosowna uchwałę mającą na celu przekazanie i uzyskanie takiej dotacji dla Starostwa Powiatowego. 

Konsekwencją tej rozmowy jest uchwała przedstawiona przez BMM. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji w 

tym zakresie była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą udzielenia 

pomocy finansowej dla powiatu grodziskiego na realizację zadania „ Projekt rozbudowy ul. Średniej” 

polegający na budowie chodnika. 

Rada Miasta w głosowaniu: 14-za, podjęła Uchwałę Nr 350/XLIII/21 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla powiatu grodziskiego na realizację zadania „ Projekt rozbudowy ul. Średniej” polegający na budowie 

chodnika. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poinformował, że będzie głosowane 14 uchwał 

technicznych. Wszystkie były szczegółowo omawiane na komisji. Uchwały na komisji były zaopiniowane 

pozytywnie. Radny proponuje 10 min przerwy i przejście do procedowania nad uchwałami.  

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski wznowił obrady Sesji Rady Miasta. 

 

f) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1, 168/2 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy ul. Dziewanny. 

Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami pan Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy udostępnienia 

pasa gruntu na umieszczenie przyłącza energetycznego w drodze wewnętrznej. Pan kierownik przypomniał, że 
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na drogach publicznych taka zgoda jest wyrażona w formie decyzji i wtedy w ogóle do państwa nie 

przychodzimy. Na drogach publicznych z decyzją a na drogach wewnętrznych Rada Miasta musi wyrazić zgodę 

na ustanowienie służebności. 

Radna Jolanta Nowakowska zaznaczyła, że prawdą jest , że projekty wnoszone przez pana kierownika 

dotyczące zgód na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach, były szczegółowo omawiane na 

Komisji Budżetu. Pani Nowakowska przypomniała propozycję radnej Janiny Moławy, żeby takie propozycje 

były opiniowane również przez Komisję Planowania Przestrzennego. Radni zauważyli, że zgody są wyrażane w 

różnych terenach, częściach miasta. W jednych są plany miejscowe zagospodarowania przestrzennego w 

innych nie ma. Radna uważa, że powinny być opinie Referatu Ochrony Środowiska. Radna będąc 

przewodniczącą Komisji Budżetu i wyrażając zgodę na przeprowadzenie ustanowienia służebności, nie 

doprowadzi do tego, że tam dojdzie do uszkodzenia cennych drzew, przyrody, rowów ciekłych i innych. Kiedyś 

zgody kierownika ROŚ były wymagane. Radna zapytała, kto wydziela miejskie działki w postaci dróg 

wewnętrznych? Czy są na planie zagospodarowania przestrzennego? Na te pytania Komisja Budżetu nie 

odpowie.  

W ocenie radnej, błędem jest traktowanie spraw służebności tylko jako finansowych a nie z dziedziny 

zagospodarowania przestrzennego. Brakuje decyzji ROŚ i analizy Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska. Rada Miasta wydając zgodę na ciągnięcie infrastruktury, jednocześnie nie ma pojęcia, jakie przy 

okazji powstaną szkody. Radna chciałaby wiedzieć, kto wydziela działki pod drogi wewnętrzne i uważa, że 

warto jest prześledzić proces, takich podziałów przez miasto. Na mapie ul. Dziewanny, nie widać żadnych 

podziałów działek na tej ulicy. Nie wiadomo co nastąpi po zgodzie RMM. Czy np. inwestor nie podzieli działki 

wbrew prawu, co już miało miejsce na obrzeżach Milanówka, gdzie powstają osiedla deweloperskie na 

bagnach, podmokłych terenach, bez infrastruktury. Potem miasto nie może uzupełniać potrzeb ulic, które już 

istnieją w zabudowie miasta. Zdaniem radnej rozwój miasta powinien być zaplanowany. Miasto nie powinno 

się rozwijać chaotycznie, zwłaszcza tam, gdzie nie ma planu miejscowego. 

Radny Kamil Bialik słucha tego z ogromnym zdziwieniem. Radny uważa, że należy wspierać mieszkańców i 

dawać możliwość przyłączania się do mediów a nie tworzyć przeszkody i zbędną biurokrację. Takie podejście 

hamuje wiele inicjatyw, źle wpływa na rozwój miasta. 

Radna Janina Moława uważa, że radnej Jolancie Nowakowskie nie chodziło o to, żeby szkodzić mieszkańcom i 

utrudniać budowę domu. Problem służebności trwa od lat. Nie wiadomo dlaczego gmina, zamiast robić drogi 

publiczne tam, gdzie jest właścicielem gruntu, tego nie robi. Przychodzi kolejny projekt uchwały, gdzie mamy 

wyrazić naszą wolę w formie uchwały odnośnie służebności. 

Kierownik Marcin Bąk tytułem wyjaśnienia dodał, że żeby drogę można było zaliczyć do kategorii drogi 

publicznej to należy spełnić kryterium własności oraz spełniać warunki techniczne wynikające ze stosownego 

rozporządzenia, czyli mieć pas 10 m gruntu. Analizując orzeczenia Sądów Administracyjnych, musi istnieć 

budowla. Żeby zrobić z ul. Dziewanny drogę publiczną, powinniśmy ja wybudować w taki sposób, jako obiekt 

budowlany. Ulica Dziewanny jest przewidziana w planie zagospodarowania jako przyszła droga publiczna. 

Radna Jolanta Nowakowska zaznaczyła, że nie jest jej celem występować wbrew mieszkańców. 

Komisja Budżetu wydaje środki finansowe. Rada mówi o wadliwej procedurze.  Nie ma procedury, która jest 

ustanowiona jak to działa. Nie ma analizy w ramach zagospodarowania przestrzennego danych obszarów. 

Radny Krzysztof Ołpiński akceptuje, że Milanówek jest Miastem Ogrodem. Radny obawia się, ze traktujemy to 

miasto jako teren Natura 2000, czy ścisły rezerwat. Jeżeli prowadzone są podziały działek, to te działki albo są 

bliskiej albo dalszej przyszłości zostaną zabudowane. Infrastruktura jest niezbędna, żeby tam budować. Nie ma 

sensu, żeby to rozciągać na inne komisje. 

Radny Piotr Napłoszek cieszy się, że Państwo swoja troską chcecie te inwestycje przyśpieszyć, że powinno się 

odbywać sprawnie szybko. Natomiast bardzo ważną kwestią jest, że większość tych wniosków dotyczące 

służebności które wpłynęło nie utknęło w RMM, tylko w UMM. Radny poprosił pana kierownika, żeby za 

każdym razem mówił, kiedy ten wniosek wpłynął. Z informacji mieszkańców wynika, że trwa to bardzo długo. 
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Pan Marcin Bąk potwierdził, że wnioski przez zaburzenie polegające na tym, że w referacie był duży ruch 

kadrowy są długo procedowane. Mieliśmy też kontrolę NIK. Przez pandemię zamarł proces inwestycyjny. 

Radny Kamil Bialik podkreślił, że otrzymywał od mieszkańców telefony, którzy oczekiwali od UMM szybkiej 

zgody na przyłącze energetyczne czy wod-kan. Przedłużanie tego i tak długiego cyklu procedowania nie jest 

konieczne. 

Radna Jolanta Nowakowska zauważyła, że zwykle przed sesja jest Komisja Budżetu i Ładu Przestrzennego. 

Opiniowanie tych projektów nie zajmie dłużej niż tyle, co zajmuje opiniowanie na Komisji Budżetu. To nie jest 

przeciąganie, tylko spojrzenie bardziej odpowiedzialnie na wydawanie zgód i na traktowanie poważnie 

terenów w mieście. 

Radna Janina Moława powiedziała, że popiera swój wniosek z Komisji Budżetu.  I nikomu się nic nie stanie, 

jeżeli przejdzie to przez Komisję Planowania Przestrzennego. 

Radny Kamil Bialik nie zgadza się całkowicie z przedstawionymi przez panie opiniami. Żeby zakopać rów, 

trzeba mieć zgodę urzędu albo zakładu melioracji z Grodziska Mazowieckiego. Żeby wyciąć drzewo, trzeba 

mieć zgodę konserwatora zabytków. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji w sprawie 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1, 168/2 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy ul. Dziewanny 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska przekazała, pozytywną opinię komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 43/1, 46/1, 

168/2 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy ul. Dziewanny. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 351/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 43/1, 

46/1, 168/2 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy ul. Dziewanny. 

 

g) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 67/7 i 127/2 w obrębie 05–16, położonych w Milanówku w drodze bocznej od ul. 

Kochanowskiego; 

Kierownik Marcin Bąk poinformował, że wniosek o udostępnienie gruntu jest na potrzeby przedsiębiorstwa 

przesyłowego. Światłowodowy Internet, ma być zawieszony na słupach energetycznych.  

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska przekazała, pozytywną opinię komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 67/7 i 127/2 

w obrębie 05–16, położonych w Milanówku w drodze bocznej od ul. Kochanowskiego.  

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- nieobecny, podjęła Uchwałę NR 352/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 67/7 

i 127/2 w obrębie 05–16, położonych w Milanówku w drodze bocznej od ul. Kochanowskiego.  

 

h) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy Łąkowej; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy zgody na udostępnienie pasa gruntu na 

potrzeby budowy przyłącza energetycznego. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji Jolanta Nowakowska przekazała, pozytywną opinię komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 

w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy Łąkowej; 
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Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 353/XLIII/21 dotyczącą wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 49/16 

i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy Łąkowej. 

 

i) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę 

ewidencyjną nr 106 w obrębie 05–03, położonej w Milanówku, przy ul. Marzeń; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy udostępnienia pasa gruntu na potrzeby 

budowy przyłącza energetycznego na wschodnim skraju ul. Marzen, jest to przedłużenie istniejącej linii.  

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 

106 w obrębie 05–03, położonej w Milanówku, przy ul. Marzeń; 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę NR 354/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 106 

w obrębie 05–03, położonej w Milanówku, przy ul. Marzeń; 

 

j) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 64/4 i 136 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy ul. Sowiej oraz nr 135 w obrębie 

05–03, położonej w Milanówku przy ul. Żurawiej; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy udostępnienia pasa gruntu na przedłużenie 

Linii energetycznej ulicy Sowiej z Żurawią, na potrzeby zasilenia domków jednorodzinnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 355/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 64/4 

i 136 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy ul. Sowiej oraz nr 135 w obrębie 05–03, położonej 

w Milanówku przy ul. Żurawiej.  

 

k) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę 

ewidencyjną nr 7/5 w obrębie 07–04, położonej w Milanówku przy ul. Wierzbowej; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że zasadnicza część inwestycji jest realizowana w drodze 

publicznej. Jest to umieszczenie kabla zasilającego a działka 7/5 nie jest droga publiczną. Stoi na niej słup 

energetyczny i to jest zgoda na zejście ze słupa i wejście w pas drogi publicznej ul. Wierzbowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 7/5 w obrębie 

07–04, położonej w Milanówku przy ul. Wierzbowej.  

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 356/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 7/5 

w obrębie 07–04, położonej w Milanówku przy ul. Wierzbowej; 
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l) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy ul. Chabrów. 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy przedłużenia sieci gazowej. Część inwestycji 

jest zrealizowana a ten obszar gdzie radni mają wyrazić zgodę, to jest po to, żeby połączyć się z istniejącą 

siecią i wejść w ulicę publiczną Chabrów, na potrzeby przyłącza gazu do budowanego domu. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 49/16 i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy ul. Chabrów. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 357/XLIIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 49/16 

i 52/8 w obrębie 06–18, położonych w Milanówku przy ul. Chabrów. 

 

ł) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy Dziewanny; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy udostępnienia gruntu na potrzeby budowy 

sieci gazowej.  

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą 

wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 43/1, 46/1 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy Dziewanny. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę NR 358/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 43/1, 

46/1 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy Dziewanny. 

 

m) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę 

ewidencyjną nr 83/89 w obrębie 05–03, położoną w Milanówku przy ul. Gospodarskiej; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy udostępnienia gruntu na potrzeby budowy 

przyłącza energetycznego do działki prywatnej. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 83/89 w obrębie 

05–03, położoną w Milanówku przy ul. Gospodarskiej. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1-wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 359/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 43/1, 

46/1 i 182/3 w obrębie 05–11, położonych w Milanówku przy Dziewanny. 

n) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę 

ewidencyjną nr 63/3 w obrębie 07–06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy udostępnienia gruntu znajdującego się w 

łączniku pomiędzy ulicami Łąkową i Średnią. Ta część Milanówka posiada plan zagospodarowania. Jest to pas 

gruntu, który kiedyś będzie drogą publiczną. Tutaj gmina nie ma pełnej własności ale prowadzone są rozmowy 

z właścicielami. Chodzi o przyłącze gazowe. 
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Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 63/3 w obrębie 

07–06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku; 

Rada Miasta w głosowaniu; 13-za, 1- wstrzymujący, podjęła Uchwałę Nr 360/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej działkę ewidencyjną nr 63/3 

w obrębie 07–06, położonej przy ul. Łąkowej/Średniej w Milanówku.  

 

o) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki 

ewidencyjne nr 83/50 i 83/58 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy Myśliwieckiej. 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że uchwała dotyczy zgody na ustanowienie służebności przesyłu 

na rzecz Polskiej Spółki Gazownictwa. Jest to uzupełnienie istniejącej już służebności. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 83/50 i 83/58 

w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy Myśliwieckiej. 

Rada Miasta w głosowaniu: 13-za, 1- wstrzymujący podjęła Uchwałę Nr 361/XLIII/21 w sprawie wyrażenia 

zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomościach stanowiących działki ewidencyjne nr 83/50 

i 83/58 w obrębie 05–03, położonych w Milanówku przy Myśliwieckiej. 

 

p) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; 

Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że tą uchwałą można mieszkańcowi w znaczny sposób pomóc. 

Poszerzenie ulicy Okrzei, które tutaj gmina zamierza zbyć, było wydzielone decyzją z lat 60-tych. Od tego czasu 

nie zostało w żaden sposób wykorzystane. Sąsiednie działki też nie zostały podzielone, że takie poszerzenie 

istnieje. Gmina też nie wymusiła przestawienia tego ogrodzenia, więc naszym zdaniem jest ono zbędne do 

funkcjonowania ul. Okrzei, która na stan obecny jest ulicą ślepą. Nie stanie się arterią komunikacyjną, ą jeżeli 

miałaby się stać, to wtedy trzeba będzie wszystkie działki przy ulicy wydzielać, usuwać płoty i nasadzenia. 

Natomiast nie zbycie tej działki blokuje mieszkańcowi uzyskania warunków zabudowy na remont dachu. 

Sprawa warunków zabudowy ciągnie się od 6 lat. Działki do których nie gmina nie ma planu, nie sprzeciwia się 

temu interes społeczny, powinno się zbywać. W tym miejscu nie ma planu zagospodarowania. Uważa, że tu 

jest formalny problem. W 2016 roku UMM odmówił wydania warunków zabudowy, gdyż działka nie ma 

dostępu do drogi publicznej w sensie prawnym. Dostęp w sensie faktycznym ma. Dostęp prawny, to jest 

dotykanie się do działki, która jest zaliczona do kategorii drogi publicznej.  Działka 69 była wydzielona w latach 

60-tych na poszerzenie ul. Okrzei, nigdy nie została tą kategorią objęta, bo istnieje to ogrodzenie w takim 

niezmiennym stanie od kilkudziesięciu lat, nie była użytkowana jako droga. Jest to fragment drogi 

wewnętrznej. Wskazał, że w podobnym przypadku na ul. Marszałkowskiej starosta orzekł o zwrocie 

nieruchomości, ponieważ przez kilkadziesiąt lat nie była potrzebna. 

Radny Piotr Napłoszek uważa, że pan kierownik bardzo dobrze to wytłumaczył, że chodzi o dostęp do drogi 

publicznej. Metrowa działka nie jest zaliczona jako pas drogowy. Ona nie stanowi części ulicy drogi Okrzei, nie 

została zaliczona do tej drogi, jako drogi publicznej. Pan kierownik wskazał , że ta droga mogłaby być włączona 

w drogę publiczną i to rozwiązywałoby problem mieszkańca pod katem formalno-prawnym, czyli po włączeniu 

tej działki do drogi publicznej, miałby zapewniony dostęp do drogi publicznej. Radny zapytał jaką szerokość 

powinny mieć drogi publiczne zgodnie z przepisami, jaka szerokość ma ulica Okrzei razem z ta działką. 
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Kierownik RGN Marcin Bąk poinformował, że drogi publiczne powinny mieć 10 m szarości. Ulica Okrzei ma ok. 

8,5m, razem z tą działką będzie miała więcej jak 9 m. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Budżetu i Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na zbycie nieruchomości; 

Rada Miasta w głosowaniu: 1- przeciw, 11- za, 2- nie głosuje, podjęła uchwałę Nr 362/XLIII/21 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 

r) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Milanówka w 2021 r.; 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał o opinię Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony 

Środowiska. 

Przewodniczący Komisji Ładu Przestrzennego i Ochrony Środowiska radny Jaromir Chojecki poinformował, 

że opinia była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą przyjęcia 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

Milanówka w 2021 r. 

Rada Miasta w głosowaniu: 14-za, przyjęła Uchwałę Nr 363/XLIII/21 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Milanówka w 2021 r.. 

 

s) zmiany uchwały Nr 93/XIII/15 Rady Miasta Milanówka z dnia 22 października 2015 w sprawie uchwalenia 

Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku; 

Kierownik OPS pani Krystyna Kott wyjaśniła, że konieczność zmian w Statucie OPS w Milanówku Jest 

uzasadniona faktem wejścia w życie nowych przepisów, które wynikają z ustawy Prawo Ochrony Środowiska 

oraz rozporządzenia Ministra Klimatu z dnia 2 października 2020r. w sprawie określenia wzoru żądania 

wydania zaświadczenia o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu przypadającego na jednego członka 

gospodarstwa domowego osoby fizycznej oraz wzoru tego zaświadczenie, w których to OPS w tejże ustawie 

został wskazany, jako organ do wydawania zaświadczeń o wysokości przeciętnego miesięcznego dochodu 

przypadającego na jednego członka gospodarstwa domowego, uzyskiwanego przez wnioskodawców, którzy 

ubiegają się o dofinansowanie z Narodowego Funduszu lub Wojewódzkiego Funduszu Środowiska w 

programie rządowym pn. Czyste Powietrze. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia i 

Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej radny Hubert Jarek poinformował, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą zmiany uchwały 

Nr 93/XIII/15 Rady Miasta Milanówka z dnia 22 października 2015 w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu: 14-za, podjęła Uchwałę Nr 364/XLIII/21 w sprawie zmiany uchwały Nr 93/XIII/15 

Rady Miasta Milanówka z dnia 22 października 2015 w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Milanówku; 

 

t) przyjęcia sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Milanówek na lata 2016–2020 za rok 2020; 
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Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia i 

Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej radny Hubert Jarek poinformował, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą przyjęcia 

sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Milanówek na lata 2016–2020 za rok 2020; 

Rada Miasta w głosowaniu: 14-za, podjęła Uchwałę Nr 365/XLIII/21 w sprawie przyjęcia sprawozdania 

z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Milanówek na lata 2016–2020 za rok 2020. 

 

u) sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienia potrzeb 

związanych z realizacją zadań w roku 2020 na terenie Miasta Milanówka; 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia i 

Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej radny Hubert Jarek poinformował, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą 

sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienia potrzeb 

związanych z realizacją zadań w roku 2020 na terenie Miasta Milanówka; 

przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku za 2020 rok. 

Rada Miasta w głosowaniu: 14-za, podjęła Uchwałę Nr 366\/XLIII/21 w sprawie sprawozdania z realizacji 

zadań z zakresu wspierania rodziny za 2020 rok oraz przedstawienia potrzeb związanych z realizacją zadań 

w roku 2020 na terenie Miasta Milanówka, wraz z autopoprawką. 

 

w) przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku za 2020 rok; 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poprosił o opinię Przewodniczącego Komisji Zdrowia i 

Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej radny Hubert Jarek poinformował, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą 

przyjęcia rocznego sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku za 2020 rok. 

Rada Miasta w głosowaniu: 14-za, podjęła Uchwałę Nr 367/XLIII/21 w sprawie przyjęcia rocznego 

sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Milanówku za 2020 rok. 

y) wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie wspólnej realizacji projektu w ramach 

Działania 2.1 E – usługi – Poddziałania 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT, typ projektów: Zakup 

sprzętu i oprogramowania do szkół, umożliwiającego wprowadzenie nowoczesnych form nauczania 

z wykorzystaniem TIK oraz zapewnienie możliwości realizacji działań edukacyjnych w formule zdalnej 

w związku z zagrożeniem powtórzenia lub przedłużeniem się epidemii COVID – 19 w ramach Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014–2020; 

Referat Pozyskiwania Funduszy Zewnętrznych pani Katarzyna Szpuda przedstawiła uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumień partnerskich w sprawie wspólnej realizacji projektu w ramach 

Działania 2.1 E – usługi . Dotyczy to projektów w ramach zakupu sprzętu i oprogramowania do szkół 

umożliwiającego wprowadzenie nowoczesnych form nauczania z wykorzystaniem technologii informacyjno- 

komunikacyjnych oraz zapewnienie możliwości realizacji działań edukacyjnych w formie zdalnej, w związku z 

przedłużającą się epidemią COVID. Gmina Milanówek wraz z kilkoma innymi gminami, będzie występowała 

jako partner w projekcie.  Liderem jest Nadarzyn. Partnerstwo w tym naborze jest bardzo ważne, gdyż 

zwiększa szanse na pozyskanie dofinansowania. Promowane będą projekty obejmujące jak największą liczbę 
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szkół. Maksymalny poziom dofinansowania to 80% kosztów kwalifikowanych i w przypadku gminy Milanówek 

maksymalna alokacja, którą gmina może uzyskać to 424 000,00zł wydatków kwalifikowanych, z czego 

dofinansowanie to 339 200,00zł. Alokacja została podzielona, mając na uwadze liczbę szkół, liczbę uczniów w 

szkołach. Każda ze szkół zgłosiła swoje zapotrzebowanie na sprzęt, na usługi. 

W naborze będzie możliwe wnioskowanie o zaliczki, nie tylko o refundację poniesionych wydatków. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poprosił o opinię Przewodniczącą Komisji Edukacji. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji Bożena Osiadacz poinformowała, że komisja nie procedowała uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji RMM zwołała posiedzenie komisji. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie wspólnej realizacji projektu w ramach Działania 2.1 E – usługi – 

Poddziałania 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT, typ projektów: Zakup sprzętu i oprogramowania do 

szkół, umożliwiającego wprowadzenie nowoczesnych form nauczania z wykorzystaniem TIK oraz zapewnienie 

możliwości realizacji działań edukacyjnych w formule zdalnej w związku z zagrożeniem powtórzenia lub 

przedłużeniem się epidemii COVID – 19 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Mazowieckiego 2014–2020. 

Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji RMM zamknęła posiedzenie komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poprosił o opinię Przewodniczącą Komisji Edukacji. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji radna Bożena Osiadacz poinformowała, że opinia komisja była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poprosił o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu i 

Inwestycji. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji radna Jolanta Nowakowska poinformowała, że opinia komisji 

była pozytywna. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą wyrażenia zgody 

na zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie wspólnej realizacji projektu w ramach Działania 2.1 E – usługi 

– Poddziałania 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT, typ projektów: Zakup sprzętu i oprogramowania do 

szkół, umożliwiającego wprowadzenie nowoczesnych form nauczania z wykorzystaniem TIK oraz zapewnienie 

możliwości realizacji działań edukacyjnych w formule zdalnej w związku z zagrożeniem powtórzenia lub 

przedłużeniem się epidemii COVID – 19 w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Mazowieckiego 2014–2020. 

Rada Miasta w głosowaniu: 11-za, 1- wstrzymujący, 1- nie głosuje, 1- przeciw, podjęła Uchwałę Nr 

368/XLIII/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumień Partnerskich w sprawie wspólnej realizacji 

projektu w ramach Działania 2.1 E – usługi – Poddziałania 2.1.2 E-usługi dla Mazowsza w ramach ZIT, typ 

projektów: Zakup sprzętu i oprogramowania do szkół, umożliwiającego wprowadzenie nowoczesnych form 

nauczania z wykorzystaniem TIK oraz zapewnienie możliwości realizacji działań edukacyjnych w formule 

zdalnej w związku z zagrożeniem powtórzenia lub przedłużeniem się epidemii COVID – 19 w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2014–2020. 

 

Ad.4. 

Rozpatrzenie skarg, wniosków i petycji. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Napłoszek przybliżył wniosek dotyczący przebudowy 

targowiska. Wniosek był dwukrotnie na Komisji. Wniosek został złożony przez Stowarzyszenie Kupców 

Milanowskich. Komisja zaopiniowała pozytywne załatwienie wniosku. Odzwierciedleniem pozytywnego 

załatwienia wniosku, jest m.in. uchwała w sprawie wstrzymania przedsięwzięcia przebudowy miejskiego 

targowiska, która jest przedmiotem postępowania nadzorczego u Wojewody Mazowieckiego. Uzasadnienie 

uchwały zostało przesłane radnym. Propozycja komisji dotyczyła załatwienia wniosku pozytywnie. 

Sekretarz Miasta powiedział, że w świetle pisma od wojewody, które dzisiaj wpłynęło, żeby kwestie związane 

z targowiskiem mimo wszystko procedować. 
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Radna Janina Moława podkreśliła, że jutro cztery stowarzyszenia otrzymają odpowiedź na swój wniosek o 

przeprowadzenie konsultacji społecznych w sprawie modernizacji targowiska.  Wiceprzewodniczący Rady 

Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą rozpatrzenia wniosku o wstrzymanie 

inwestycji na przebudowę targowiska miejskiego w Milanówku. 

Rada Miasta w głosowaniu: 8-za, 5- przeciw, 1- nie głosuje, podjęła Uchwałę Nr 369/XLIII/21 w sprawie 

rozpatrzenia wniosku o wstrzymanie inwestycji na przebudowę targowiska miejskiego w Milanówku. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek przedstawił uchwałę w sprawie 

przekazania zgodnie z właściwością wniosków w sprawie wyrażenia zgód na zawarcie umów dzierżawy na 

okres przekraczający 3 lata. Opinia Komisji była 3 głosami za przekazaniem wniosku BMM. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą przekazania 

zgodnie z właściwością wniosków w sprawie wyrażenia zgód na zawarcie umów dzierżawy na okres 

przekraczający 3 lata. 

Rada Miasta w głosowaniu: 1- wstrzymujący, 1- nie głosuje , 12-za, podjęła Uchwałę Nr 370/XLIII/21 w 

sprawie przekazania zgodnie z właściwością wniosków w sprawie wyrażenia zgód na zawarcie umów 

dzierżawy na okres przekraczający 3 lata. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Piotr Napłoszek przedstawił uchwałę w sprawie 

przekazania zgodnie z właściwością wniosku, w sprawie budowy infrastruktury drogowej oraz wodno-

kanalizacyjnej na terenie miasta Milanówka. Radny podkreślił, że ten wniosek jest wyrazem oczekiwań 

mieszkańca, który prowadzi działania inwestycyjne w nowo zabudowanej części miasta Milanówka przy ul. 

Sadowej.  Mieszkaniec wypowiedział swoje oczekiwania w sprawie budowy infrastruktury drogowej i 

kanalizacyjnej w tym terenie, wskazując, że ma takie oczekiwania, żeby ta infrastruktura się pojawiła w sposób 

niezwłoczny.  Oczekuje od miasta zabezpieczenia środków budżetowych twierdząc jednocześnie, że te środki 

są w kasie gminy.  Z uwagi na to. że proces inwestycyjny polegający na budowie sieci, to także oprócz 

zabezpieczenia środków które miasto musi najpierw wypracować, żeby móc je zainwestować, to także 

konieczność oceny tego pod względem celowości i zasadności budowy w tym, a nie innym miejscu. Z uwagi na 

to, komisja zaopiniowała ten wniosek jako propozycję, żeby przekazać go do UMM pod kątem oceny 

zasadności realizacji tej inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poddał pod głosowanie uchwałę dotyczącą przekazania 

zgodnie z właściwością wniosku, w sprawie budowy infrastruktury drogowej oraz wodno-kanalizacyjnej na 

terenie miasta Milanówka. 

Rada Miasta w głosowaniu: 1- wstrzymujący, 13-za, podjęła Uchwałę Nr 371/XLIII/21 w sprawie przekazania 

zgodnie z właściwością wniosku, w sprawie budowy infrastruktury drogowej oraz wodno-kanalizacyjnej na 

terenie miasta Milanówka. 

 

Ad.5. 

Sprawy różne. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poruszył sprawę stanu technicznego pompki rowerowej przy 

stacji PKP.  

Radna Janina Moława poruszyła temat związany z postępowaniem nadzorczym wojewody do uchwały  

Nr 340/XLII/21 z 29 marca, w sprawie okresowego wstrzymania realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „ 

Przebudowa targowiska miejskiego w Milanówku – zaspokojenie potrzeb mieszkańców.” 

Burmistrz po zapoznaniu się z treścią uchwały wyniósł pismo do Wojewody Mazowieckiego . Radna zapytała, 

czy BRM ma w swoim biurze treść tego pisma. Radna chciałaby zapoznać się z zarzutami wobec Rady. Pani 

Janina Moława chciałaby zapoznać się z treścią porozumień przygotowanych przez ZGKiM. Radna poruszyła 

temat braku sprawozdania za rok 2020 ZGKiM. 

Radny Krzysztof Wiśniewski poinformował, że od jutra Komisja Rewizyjna ma kontrole w Referacie 

Planowania Przestrzennego I Estetyki Miasta. W dniu 12 kwietnia radny wysłał zawiadomienie, że komisja z 

dniem jutrzejszym zaczyna kontrolę. Nie ma żadnej informacji zwrotnej. Radny uważa, że jest to utrudnianie 
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pracy Komisji Rewizyjnej.  

Mecenas Krzysztof Bugla uważa, że pewnie Komisja Rewizyjna może stawić się u pana Jarosza . 

Mecenas Bugla zaznaczył, że ze słów pana Przewodniczącego KR wnioskuje, że radni oczekują, że otrzymają 

dokumenty dotyczące indywidualnych postępowań administracyjnych. Takich dokumentów radni nie 

otrzymają , gdyż żadna Komisja Rewizyjna nie ma tego typu uprawnień. W tematyce kontroli jest zapisana 

terminowość wydawania decyzji administracyjnych. Wszelkie dane o charakterze statystyczny, na żądanie 

komisji, referat ma obowiązek przygotować. Z pisma pana przewodniczącego wynikało jedynie zawiadomienie 

o terminie przeprowadzenia kontroli, natomiast o mowa o dokumentach była dość enigmatyczna. Teraz pan 

mecenas rozumie, że chodziło o teczki spraw. Takich możliwości Komisja Rewizyjna RMM niestety nie posiada. 

Pan mecenas prosi o przygotowanie zestawień, które radni oczekują, bo mecenas rozumie, że terminowość 

wydawania decyzji administracyjnych to jest rzecz oczywista i tutaj można oczekiwać konkretnych zestawień, 

bez informacji o indywidualnych postępowaniach administracyjnych zakończonych decyzjami o warunkach 

zabudowy. 

Radny Krzysztof Wiśniewski podkreślił, że Komisja Rewizyjna ma prawo wykorzystywać wszystkie dokumenty. 

Komisja musi zobaczyć sekwencję zdarzeń, kiedy wpłynęły odpowiednie dokumenty do UMM i kiedy z niego 

wypłynęły. Na tej podstawie może wyciągnąć wnioski a zestawienia nie maja absolutnie żadnej wartości. 

Radni prosi o przedstawienie podstawy prawnej. 

Mecenas Bugla uważa, że Kodeks Postępowania Administracyjnego wyraźnie ogranicza możliwość dotarcia do 

dokumentów związanych z indywidualnymi sprawami w ramach rozwiązywanymi przez organ administracji 

publicznej. Komisja Rewizyjna nie jest uprawniona do potraktowania, jako strona postępowania. Radni mogą 

uzyskać informacje na temat, ile wpłynęło wniosków , kiedy konkretnie wniosek wpłynął, ile dni upłynęło do 

wydania decyzji i prosić o wyjaśnienia, dlaczego w takim a nie innym przypadku czas oczekiwania np. na 

wydanie decyzji był zbyt długi. Nie ma podstawy do tego, żeby żądać dostępu do teczek indywidualnych spraw 

mieszkańców. 

Radna Janina Moława poinformowała, że Przewodniczący KR wystosował pismo do UMM zawiadamiające o 

terminie kontroli. Radna uważa, że zależałoby odpowiedzieć Przewodniczącemu KR, kiedy ktoś z referatu 

merytorycznego, zechce przyjąć Komisję Rewizyjną i odpisać w jakim zakresie ta komisja będzie mogła te 

kontrolę przeprowadzić. Tam była mowa o terminowości. Komisje nie interesuje, jakie decyzje wydał organ.  

Radny Krzysztof Ołpiński poinformował, że radni otrzymali pismo od Stowarzyszenia Komitetu Wsparcia 

Inicjatyw Lokalnych w Milanówku, adresowanych do Przewodniczącego RMM z prośbą o odczytanie. Radny 

ma wątpliwość, ponieważ niektóre pisma, niektórych stowarzyszeń są chętnie czytane, niektóre nie. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski zapytał na jakiej podstawie radny twierdzi, że niektóre 

chętniej a niektóre mniej. 

Radny Krzysztof Ołpiński wyjaśnił, że na przykład to z prośbą. Radny nie słyszy żeby było odczytane. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski poinformował, że jeszcze nie skończył tego. 

Sekretarz Miasta Piotr Iwicki podkreślił, że poinformowanie zostało dostarczone zgodnie z trybem. Sekretarz 

rozumie, że komisja jutro uda się do referatu. Telefony są, można było skontaktować się z panem Jaroszem. 

Pan Iwicki podkreślił, że radni nie maja prawa zaglądać do teczek indywidualnych postępowań 

administracyjnych. Wynika to z tego, że do kontroli postępowań administracyjnych są inne organy. 

Wiceprzewodniczący Rady Witold Mossakowski odniósł się do wypowiedzi radnego Ołpińskiego. Radny 

wyjaśnił, że takie pismo wpłynęło do RMM, ale nie do radnego ponieważ pan Mossakowski nie jest 

Przewodniczącym Rady Miasta, tylko Wiceprzewodniczącym. To pismo również otrzymali wszyscy radni. 

Radny uważa, że to pismo jest na temat ortografii i filozofii. Radny postanowił do wyjaśnienia przekazać je do 

Komisji SWiP. Jak Komisja wyjaśni to pismo to wtedy oczywiście, zostanie przeczytane na następnej sesji. 

Radna Janina Moława odniosła się do wykonania ul. Krakowskiej. Jedna z mieszkanek wniosła pismo do 

Konserwatora Zabytków na podstawie art.145, §1, pkt.4 KPA, prosząc o wznowienie postępowania , 

zakończone decyzją WN 5152.251.2020 z 10 listopada.  Radna wspominała o decyzji, która wydał 

konserwator, ale po tej decyzji pojawiły się pewne okoliczności a najważniejszą z mich jest to, że mieszkańcy 
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którzy mieszkają przy tej ulicy, nie zostali poinformowani, że mogą być stroną. W związku z tym konserwator 

postanowił, że postępowanie w tej sprawie będzie wznowione. Radna odniosła się do wyboru firmy 

wykonującej remont ul. Krakowskiej. 

Kierownik TOM pan Tomasz Hajdus odniósł się do pytania radnej Janiny Moławy. Pan Hajdus nic nie wie 

jeżeli chodzi o wszczęcie procedury przez Konserwatora Zabytków. Kierownik TOM oświadczył, że 

postępowanie przetargowe było przeprowadzone zgodnie z ustawą prawa zamówień publicznych i z trybem 

umożliwiającym przeprowadzenie takich negocjacji. Referat Zamówień Publicznych wyznaczył termin na takie 

dodatkowe złożenie oferty po negocjacjach . Tylko jedna firma obniżyła w stosunku do pierwotnej ceny, jaką 

zaproponowała w pierwszym składaniu ofert. Na tej podstawie została wyłoniona jako oferta 

najkorzystniejsza. 

Radny Krzysztof Wiśniewski prosi członków Komisji Rewizyjnej, żeby jutro stawili się o godz. 10,00 w Ref. 

PPiEM w którym odbędzie się kontrola. Radny prosi o przysłanie podstawy prawnej i dokumenty na które się 

powoływano. 

Sekretarz Miasta uważa, że radny Wiśniewski powinien wystąpić o takie dokumenty. 

Radna Jolanta Nowakowska zapytała jak to jest, że Przewodniczący KR zgłasza się z pismem do referatu o 

rozpoczęciu kontroli i nie ma żadnej odpowiedzi i nikt nie widzi żadnego problemu. 

Sekretarz Miasta uważa, że radny może przesłać i uzyskać informacje droga elektroniczną. 

Radny Kamil Bialik odniósł się do inwestycji na ul. Krakowskiej i decyzji konserwatora. 

 

Ad.6. 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między sesjami. 

Sekretarz Miasta odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z prac między 30 marca a 16 kwietnia, 

konkretnie między XLII a XLIII Sesją Rady Miasta Milanówka . 

WW dokument stanowi załącznik do protokołu oraz jest opublikowana na stronie miasta Milanówka. 

 

Ad.7.  

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania uchwał Rady Miasta Milanówka. 

Sekretarz Miasta przybliżył temat dotyczący sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania uchwał Rady 

Miasta Milanówka. 

WW dokument stanowi załącznik do protokołu oraz jest opublikowana na stronie miasta. 

 

Ad.8. 

Zakończenie XLIII Sesji Rady Miasta Milanówka 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Witold Mossakowski podziękował za udział w XLIII Sesji Rady Miasta 

Milanówka, zamykając jej obrady. 

Integralną częścią protokołu jest nagranie z sesji opublikowane na stronie Miasta Milanówka. 

 

 

Protokółowała       Wiceprzewodniczący Rady Miasta  

/-/        /-/ 

Małgorzata Obwojska       Witold Mossakowski 

 

 


